
Inspraak Sportnota namens de Goudse veldvoetbal clubs 19 juni 2017  

1) Introductie, wat cijfers 

 Edo Neefjes, voorzitter GC&FC Olympia (10 jaar voorzitter, 42 jaar lid, 12 jaar 

trainer/coach). 

 Inspraak namens alle 6 de Goudse voetbalverenigingen DONK, SV Gouda, GSV, CVV  

De Jodan Boys, ONA en Olympia. Gezamenlijke reactie is al schriftelijk toegestuurd 

aan raadsleden. 

 Gouda is een echte voetbalstad, wat cijfers: 

o Onze clubs hebben gezamenlijk 4.500 leden het merendeel jeugdleden 

o Er zijn 1.000+  vrijwilligers actief 

o Circa 15.000 Gouwenaars zijn direct betrokken  

o Jaarlijks zijn er voor onze leden 5.000 wedstrijden, 10.000+ trainingen en vele 

toernooien, evenementen zoals pupillenkamp, sinterklaas, clinics, sportiviteit & 

respect evenementen etceteras 

 

2) Voetbal: volkssport nummer 1 

 Voetbal is verreweg de meest populairste sport. Het maakt niet uit waar ter wereld je 

komt, je pakt een voetbal en er is verbinding;  

 Ook voetbal in Gouda kent geen grenzen. We hebben, anders dan in veel andere 

sporten, een enorm divers ledenbestand en dat zorgt voor prima integratiekansen en 

heeft sterke verbindende kracht (voetballen in Gouda kan vanaf 5 jaar tot 75 jaar).  

 Voetbal is laagdrempelig. Voor minder dan € 200 per jaar kunnen kinderen 3x 

sporten per week en meedoen aan heel veel andere activiteiten en evenementen;  

 Voetbal helpt kinderen zich te ontwikkelen. Kinderen bewegen, sporten in 

teamverband, horen ergens bij, maken vrienden, leren wat sportiviteit en respect is, 

leren een bijdrage te leveren als vrijwilliger, ze worden op weg geholpen met stage’s, 

opleidingen tot scheidsrechter of trainer. Dat geeft heel veel extra bagage. 

 De voetbalclub is een tweede thuis voor heel veel mensen, veilige sociale omgeving, 

eenzaamheid, geeft identiteit en betekenis. Ook voor de zwakkeren in de 

samenleving die kind aan huis zijn bij de Goudse voetbalverenigingen. 

 Het runnen van een voetbalclub is als het runnen van een bedrijf, maar dan zonder 

personeel, alles wordt door vrijwilligers gedaan. Dat is uniek. Zonder vrijwilligers zou 

voetbal onbetaalbaar zijn voor de meeste leden. 

 

3) Wat vinden we van de sportnota? 

 Er wordt ons gevraagd een bijdrage te leveren aan het sociaal domein....  tsja, 

eigenlijk doen we niet anders. In onze kerntaak wordt dag in dag uit een enorme 

maatschappelijke bijdrage geleverd voor duizenden kinderen en volwassenen.  



 Daar gaan we graag mee door, maar dat gaat allemaal niet vanzelf en dat is niet 

vanzelfsprekend, Volgens een rapport van de KNVB uit februari 2017: verkeren 2 op 

de 3 NL voetbalclubs in zwaar weer.    

 

4) Support : we hebben jullie hulp nodig op 4 onderdelen 

(1) Accommodatie: in de nota lezen we dat er druk staat op het budget voor onderhoud en 

vervanging van sportaccommodaties. In de praktijk ondervinden wij als Goudse 

voetbalverenigingen al veel problemen met kwaliteit en capaciteit van de velden, die 

overigens ook intensief voor schoolsport worden gebruikt. Gouda groeit, Westergouwe, 

Middenwillens, en kleinere nieuwbouw ontwikkelingen. Er zijn nu al wachtlijsten, we willen 

en moeten verder! 

(2) Mankracht. De verenigingen zijn bedrijven om te runnen. Vrijwilligers doen dat graag 

omdat hun kinderen daar voetballen of omdat ze zelf voetballen of de voetbalclub hun 2e 

thuis is. Onze vrijwiligers hebben ondersteuning door professionals nodig om ze te trainen, 

te begeleiden of voor projectmatige support. Zo kunnen we operationeel verder draaien en 

verdere stappen maken. De effectiviteit van de in het sportsegment werkzame professionals 

kan in onze optiek flink worden vergroot door samenwerking met de Goudse voetbalclubs. 

(3) Financiele middelen. Het is voor ons een enorme uitdaging om de begroting sluitend te 

krijgen.  De contributie kan niet omhoog, maar dekt doorgaans ook minder dan de helft van 

de begroting. De rest komt uit sponsoring (mensen die het je gunnen) en kantine-opbrengst. 

De financiele rek is er uit. Er lijken financiele meevallers te zijn in de Goudse begroting, we 

krijgen hier vragen van leden over. Waarom gaat er extra geld naar door professionals 

gerunde cultuurinstanties om exploitatieverliezen te dekken en waarom gaat er niets extra 

naar door vrijwilligers gerunde voetbalclubs? Wat heeft een grotere impact?   

Het sportstimuleringsfonds, voorwaarden net gepubliceerd, biedt wellicht een kleine 

stimulans. Bij eerste bestudering lijken de middelen voornamelijk te gaan naar externe 

betaalde instanties in plaats van de verenigingen, we hopen dat in overleg in te kunnen 

zetten ter ondersteuning voor duurzaamheid of kostenbesparingen anderszins.  

(4) Kansen voor ondernemerschap. Dat lezen we in de nota. Voetbalclubs zitten soms 

bekneld in een wirwar van KNVB regels en gemeentelijke regels, reclame maken, 

organiseren van feesten en partijen, alcoholbeleid, bieden van werk aan werkzoekenden, 

etcetera. Dat kan veel makkelijker en beter, er is veel ‘best practice’ in andere gemeenten en 

dit moet anders om meer ondernemerschap mogelijk te maken. 

Tot slot: we gaan graag door met ons werk, we hebben jullie hulp daarbij nodig, we doen als 

Goudse voetbalclubs heel graag mee in het concreet maken en het realiseren van onze en 

jullie plannen en ambities. 


